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professorat puga detectar, puga previndre i, sobretot, puga 
actuar de forma autònoma en aquests casos .

De moment, tenim ja, a l’actualitat, en marxa quaranta-
quatre activitats formatives per al conjunt del professorat i 
que se sumen a les trenta-huit que ja han acabat este curs, i 
que també hem posat nosaltres en marxa . Tenim una previ-
sió que a final de curs hi hauran hagut 2.700 professors que 
s’hauran format en aquests tipus d’activitats, en les més de 
cent vint activitats que estem programant . I, a més a més, 
posem al conjunt de la comunitat educativa moltíssims recur-
sos que estan en les pàgines web, en la pròpia del Previ, en la 
pàgina web de la Direcció General de Política Educativa, en 
què n’hi han experiències d’èxit que s’estan tirant endavant 
en diferents centres educatius, com les tutories entre iguals, 
entre altres .

I no només això, sinó que també m’agradaria agrair el treball 
que fan molts mestres i professors, que ja l’estan fent fins ara, 
en activitats de diagnòstics, en la participació, com déiem, 
en activitats de mediació i altres que estan fent ells mateixos 
també .

I col·laborem amb altres institucions per a tirar endavant el 
màxim de polítiques possibles . En la conselleria d’igualtat, els 
tallers de prevenció en l’alumnat de segon d’ESO, també en la 
campanya de «No em toques el Whatsapp»; també en la dele-
gació de govern; també amb el ministeri de sanitat i serveis 
socials; i amb el conjunt d’administracions locals i ONG que 
vénen i que treballen en els nostres centres educatius en què 
ens estem coordinant .

En més d’una ocasió he dit que l’escola no ha de reproduir 
les desigualtats socials . I, en este cas, no hem de continuar 
reproduint tampoc eixos casos d’assetjament que n’hi han . 
L’escola ha de ser un espai en què els menors puguen, real-
ment, agarrar força per a caminar encara més fort quan han 
d’eixir fora .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, honorable conseller .

La pregunta 247 s’ha ajornat .

La pregunta 220 ha estat retirada .

Per tant, passem a la pregunta 290, del Grup Parlamentari 
Ciudadanos, que formula la il·lustre diputada Rosa María 
García al conseller d’economia sostenible .

Quan vosté vullga .

La senyora García González:

Gracias .

Tras eliminar en los presupuestos de 2016 la partida desti-
nada a la asociación de turismo de interior en la Comunidad 

Valenciana, ¿qué políticas concretas piensa implementar el 
Consell para generar un nuevo modelo turístico de interior, 
basado en la calidad, en nuestra comunidad?

El senyor president:

Moltes gràcies, il·lustre diputada .

Conseller, té vosté la paraula .

Quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

(Inoïble)  . . . president .

Senyora diputada .

El turisme rural és un dels eixos fonamentals sobre els quals 
gira l’estratègia que desenvolupa l’Agència Valenciana del 
Turisme, vinculada al concepte mediterrani rural, que perse-
gueix impulsar la vertebració territorial i el desenvolupament 
transversal del producte sota una triple perspectiva: posada 
en valor dels recursos, configuració dels productes i la seua 
comercialització .

Per aquesta raó, i amb el propòsit de contribuir a desestaci-
onalitzar l’activitat turística en les comarques d’interior, s’ha 
iniciat una fase de reflexió i anàlisi dels recursos existents, 
així com de la seua potencialitat turística, amb la finalitat de 
fomentar la seua transformació gradual en nous productes i 
rutes turístiques, articulades entorn d’elements específics, ja 
siguen aquests de caràcter cultural o ambiental .

El senyor president:

Moltes gràcies, il·lustre conseller .

Per a acabar de concretar la pregunta . . .

La senyora García González:

Sí, muchas gracias .

Señor Climent, con la eliminación de la partida presupues-
taria destinada a la asociación de turismo de interior de la 
Comunidad Valenciana, el apoyo al turismo de interior por 
parte de La Generalitat ha quedado muy mermado, como 
sabemos . Y no debemos olvidar que el turismo de interior 
es la mayor fuente de ingresos para aquellas zonas de nues-
tro territorio que no encuentran otra forma de salir adelante, 
de desarrollarse, debido sobre todo a la mala situación en el 
sector primario .

Tenemos en nuestra comunidad inmensos parques natura-
les que se deberían potenciar, y se pueden reconducir los 
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esfuerzos a darlos a conocer . Parques naturales como el de 
la sierra de Espadán, con más de treinta y una mil hectáreas, 
el de la sierra de Mariola, con casi trece mil, la Albufera, con 
cerca de veintiuna mil hectáreas, o el Parque Natural de las 
Hoces del Cabriel .

Sé que son ustedes conscientes –acaba de comentarlo– de 
que se deben hacer muchísimas cosas muy importantes, 
entre ellas ha destacado –también lo destaco yo– el tema de 
desestacionalizar el turismo y conseguir fomentar el turismo 
cultural, natural o de salud de estas zonas que, finalmente, 
repercute en la creación de empleo y riqueza .

Lo único que me preocupa, señor conseller… Estamos de 
acuerdo en lo esencial . Pero me preocupan sus últimas frases 
o la última frase, en la que dice que están en un proceso de 
reflexión y análisis, cuando, sinceramente, vamos teniendo 
poco tiempo, esto es algo que se debería paliar a la mínima 
brevedad posible porque, como sabe, hay muchas zonas que 
están esperándolo como agua de mayo .

Muchísimas gracias .

El senyor president:

Moltes gràcies, il·lustre diputada .

Senyor conseller, per a acabar de contestar, té vosté la . . .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Bé, ja li he dit que estan en el conjunt de l’Agència Valenciana 
del Turisme. Però vaig a especificar encara més què es va a 
fer amb el turisme d’interior valencià:

Edició de publicacions específiques i realització de campa-
nyes de publicitat i difusió de la nostra oferta d’interior; 
generació d’informació estadística, relativa a l’evolució de 
l’oferta d’allotjaments situats a l’interior; realització d’activi-
tats formatives, a través dels CDT, centre de turisme, en les 
comarques d’interior; la incorporació de l’oferta turística de 
les destinacions rurals i d’interior al sistema integral de quali-
tat turística de destinacions; la concessió d’ajudes a munici-
pis d’interior, dirigides al desenvolupament de projectes per 
a l’adequació i millora dels seus recursos turístics; subven-
cions dirigides al foment de la gestió empresarial, o la pres-
tació de serveis innovadors de base tecnològica, alguns dels 
projectes dels quals han sigut desenvolupats per empreses 
vinculades al turisme rural .

A aquestes línies de treball, en 2016 s’afigen: redefinició 
de l’escenari de planificació turística d’àmbit autonòmic i 
la seua concreció territorial per espais turístics, generant 
més dinàmiques entre destinacions de costa i interior per a 
potenciar el desenvolupament del turisme rural; constitu-
ció d’una mesa de treball amb la Conselleria d’Agricultura, 
Medi Ambient, Canvi Climàtic i Desenvolupament Rural per a 
generar dinàmiques de col·laboració en aquest àmbit; poten-
ciació del paisatge com a element identitari del territori, arti-
culant entorn d’ell la gastronomia, el patrimoni cultural i les 

festes d’interés turístics; desenvolupament de plans terri-
torials de dinamització, instruments destinats a fomentar la 
innovació, modernització i consolidació dels productes turís-
tics, des de la perspectiva de l’oferta, mitjançant la formalit-
zació de convenis entre diferents mancomunitats, les tres 
diputacions i l’Agència Valenciana del Turisme; una major 
col·laboració amb el club de producte Temps; el suport a les 
destinacions turístiques d’interior, a través de diverses línies 
específiques de subvenció, dirigides a l’adequació i posada en 
valor turístic dels seus recursos; desenvolupament de projec-
tes a l’interior, dirigits a configurar rutes i productes d’interés 
preferent, com són el cultural i el gastronòmic, i l’arrancada 
del futur centre d’innovació i acceleració de pimes de l’inte-
rior de la Comunitat Valenciana, que tindrà lloc a Morella, i 
des del qual es promourà la recerca, l’acceleració empresarial 
de les pimes i el desenvolupament de projectes d’innovació 
amb les universitats valencianes .

A banda, cal afegir el suport de l’Agència Valenciana del 
Turisme, mitjançant la seua intervenció directa en el desen-
volupament d’activitats d’informació, comunicació, promoció 
i suport a la comercialització de la nostra oferta turística d’in-
terior i la potenciació de la xarxa d’oficines Tourist Info a l’in-
terior de la Comunitat Valenciana .

Crec que, encara que no hi haja una partida específica, hi ha 
moltíssimes activitats que estan en el conjunt de l’Agència 
Valenciana del Turisme .

Moltes gràcies .

El senyor president:

Moltes gràcies, honorable conseller .

Passem a la següent pregunta, que és la 324, com figura 
en els seus guions, que és la que formula la il·lustre dipu-
tada Sandra Mínguez a l’honorable conseller d’Educació, 
Investigació, Cultura i Esport .

Quan vosté vullga .

La senyora Mínguez Corral:

Gràcies, president .

Bona vesprada, conseller .

Bona vesprada, diputats i diputades .

Actualmente, y es un problema de muchos años atrás, existe 
una disfunción entre los ciclos formativos ofertados en nues-
tra comunidad autónoma y las demandas reales del mercado 
laboral en nuestra comunidad .

Un ejemplo, el ciclo de Gestión Administrativa . Se oferta 
en 133 centros de nuestra comunidad . Actualmente, exis-
ten muchas personas cualificadas y tituladas en el ciclo de 
gestión administrativa y, cuando finalizan sus estudios, no 
tienen salidas laborales en la misma para desarrollar su 
profesión, puesto que nuestro mercado laboral y nuestro 


